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§ 6 

Den fortsatta driften av Veckobo vård- och omsorgsboende 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden rekommenderar kommunstyrelsen att förlänga avtalet med 

Stiftelsen Stora Sköndal (organisationsnummer 802000-6725) om driften av Veckobo 

vård- och omsorgsboende. Stadsdelsnämnden tar inte ställning till utförarens 

reservation om förlängning endast på ett år och om vilken ersättningsmodell som ska 

tillämpas. 

2. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att efter kommunstyrelsens ställningstagande 

utreda och redovisa för nämnden förutsättningarna för drift av Veckobo i egen regi, 

antingen från avtalsperiodens slut om avtalet förlängs eller från och med den 1 

november 2015 om avtalet inte förlängs. Uppdraget verkställs efter det att 

kommunfullmäktige har fastställt eventuellt nya ekonomiska, principiella och andra 

förutsättningar för särskilt boende inom äldreomsorgen. 

 

Ärendet 

Stockholms stads avtal med Stora Sköndal om driften av Veckobo vård- och 

omsorgsboende löper ut den 31 oktober 2015. Om parterna är överens kan avtalet 

förlängas på samma villkor i två år. Överenskommelse om förlängning ska vara skriftlig 

och träffas senast nio månader före avtalstidens utgång.  

 

Stora Sköndal har meddelat att de är intresserade av en avtalsförlängning, dock bara på ett 

år och förutsatt samma avtalsvillkor som tidigare när det gäller ersättningsnivåer. 

 

Givet nuvarande förutsättningar, ekonomiska och andra, föreslår förvaltningen att 

nämnden rekommenderar kommunstyrelsen att förlänga avtalet. Förvaltningen föreslår 

också att nämnden låter förvaltningen utreda förutsättningarna för drift av boendet i egen 

regi, antingen från avtalsperiodens slut om avtalet förlängs eller från och med den 1 

november 2015 om avtalet inte förlängs. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-11-04. 

Dnr 2.2.2-760/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Berit Snapp (C) anmälde ett ersättaryttrande. 
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Särskilt uttalande 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) 

 

Nämndens allianspartier instämmer i stadsdelsförvaltningens rekommendation till kommun-

styrelsen enligt punkt 1 i ärendet att förlänga avtalet med Stiftelsen Stora Sköndal.  

 

Vi har för närvarande inte heller några invändningar mot skrivningarna i ärendets punkt 2, 

det vill säga uppdraget till förvaltningen att utreda och redovisa för nämnden 

förutsättningarna för drift av Veckobo i egen regi. Men eftersom vi bakom denna skrivning 

ser en påtaglig avspegling av den kommande majoritetens ambition att av dogmatiska skäl 

återkommunalisera en rad olika verksamheter vill vi deklarera följande: 

 

Vi menar att många möjliga utförare inom bland annat vård- och omsorgsverksamheten är 

till stor fördel för såväl de boende, deras anhöriga och för personalen. Valmöjligheterna 

har blivit fler och kvaliteten på tjänsterna har genomsnittligt kunnat förbättras. 

Konkurrensen mellan utförarna har också lett till lägre kostnader än de som ett utförande i 

egen regi hade lett till. För personalen är det en fördel att de genom att de kan välja 

mellan flera olika arbetsgivare har kunnat påverka sin arbetssituation. 

 

Om Veckobo så småningom kommer att återtas vill vi att konsekvenserna redovisas 

utförligt. Det kommer vi också att kräva vid andra kommande förslag till återtaganden. 

 

Bland annat måste följande belysas: 

1. Vilka är de direkta kostnaderna för ett sådant återtagande? 

2. Vilka kostnadseffekter på längre sikt får ett återtagande? 

3. Vilka konsekvenser får ett återtagande för personalen – och vad anser berörd 

personal om åtgärden? 

4. Vad anser de boende och deras anhöriga om en sådan förändring? 

 

En del av detta kan redovisas inför ett återtagande, annat måste anstå till dess att 

förvaltningen och övriga berörda har hunnit få erfarenheter av en förändring. 

 

Allianspartierna är bekymrade över att den nya majoriteten, som det nu verkar, lagt sig 

platt för framför allt vänsterpartiets dogmatiska uppfattningar ifråga om välfärdstjänster. 

Vi kommer därför mycket noggrant följa de förändringar när det gäller utförare av olika 

tjänster som den nya majoriteten förbereder. Vi kommer i ett senare skede återkomma 

med ytterligare krav på noggranna redovisningar av alla de konsekvenser som sådana 

åtgärder får. 

 

Ersättaryttrande 

Berit Snapp (C) 

 

Om jag hade haft rösträtt hade jag instämt i det särskilda uttalandet från moderaterna och 

folkpartiet. 

  


